
 

 

P R O T O K O L L   
 

REGIONUTVALG MIDT-NORGE 
Møtested: Digitalt (Teams) 

 
Dato/tid: 27. mars 2023 kl 10.00 – 14.00 Protokoll: 01/23 
 
TIL STEDE: 

Arbeidsutvalg 

Midt-Norge: 

Lars Morten Rosmo, Tilde Sæther, Tore Rennan, Sverre Tyldum, Geir Håvard 

Valstad, Anders Braa og Bård Tore Berntsen 

Regionutvalg 

Midt-Norge: 

 

Elida Margrethe Setermo, Jacob Sandvik, Einar Bredesen, Sarah Aronsen, Jon Inge 

Eidem, Ole Johan Lysberg, Ola Joakim T. Ranheim, Håvard Bjørnseth Sævik, John 

Ivan Selliås, Elise Bostad, Bjørn Dag Derås, Trond Storvoll, Andrea Marie 

Skjelstad, Jon Inge Bragstad, Johan Schei, Erik Melting, Ivar Wang, Pål Vidar 

Graadal, Olav Einar Hegstad, Tor Kvernmo, Roar Stene Hojem, Knut Anders 

Nordheim, Randi Johanne Skjerve, Otte Munkeby, Erik Undlien, Thomas 

Kristoffersen, Ola Fuglem, Odd Erik Rødde, Karl Stav, Even Landrø, Rune 

Sunnset, Arnt Håkon Fløttum, Kristin Myklevoll, Berit Kristin Voll, Kennet 

Jamtseter, Jan Sverre Moe, Lars Erik Tallerås, Olav Sterten, Tore Mellemsæther, 

Torbjørn Flenstad, Hege Hopen Amundal, Ingrid Gauslaa Hårstad, Steinar Lium, 

Vegard Kulmo, Aud Dagmar Ramdal, Ottar Skjølberg, Tore Simonset, Jan Henrik 

Moen, Kurt André Nilsen, Peder Hanem Aasprang, Jens Kristian Eikrem, Marthe 

Holte Sirivik, Peder Sylte, Olav Gustad, Andreas Kammen, Rolf Kristian Blekken 

og Aleksander Morewood 

Valgkomité   

Midt-Norge: 

Erik Gissinger, John Olav Halbostad, Jorun K. Kvernen, Einar Botten og  

Andre: Borgny Grande (sentral valgkomite), Inge Hoemsnes arbeidsutvalg, vara gris), Per 

Magnus Borten Moe (årsmøteutsending),  Jørgen Baumfelder (årsmøteutsending), 

Ole Per Nøsen (innstilt årsmøteutsending), Ingunn Oldervik Golmen 

(innstiltårsmøteutsending) 
 

Forfall: Frode Holand, Finn Egil Adolfsen, Line Torill Fjellheim, Ruslan Yakovenko, 

Håvard Jermstad, Nils H. Snekvik (vara Jan Sverre Moe møtte), Jørgen Rønning 

(vara Aud Dagmar Ramdal møtte), Morten Stefan Berg og Ole Bendik Nilsen 
  

Konsernstyret: Bente Borgen og Jan Erik Fløtre 

Administrasjonen: Magne Trondmo og Silje L. Pynten 

  
Referent: Magne Trondmo 

  

Sak nr Sak 

1 Konstituering av møtet 

 

Lars Morten Rosmo ønsket velkommen. 

 

Det ble, via systemet SmartVote, foretatt en kartlegging av deltakere med stemmerett ved 

møtestart. Det var 61 stemmeberettigede til stede ved møtestart.  

(Under valget (sak 9) var det 64 stemmeberettigede til stede). 

 

Ingen merknader til innkalling og sakliste.  

 

Vedtak: 

Innkalling og sakliste ble godkjent.  

 

Andreas Kammen og Randi Johanne Skjerve ble valgt til å godkjenne protokoll sammen med 

møteleder.  
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2 Oppsummering 2022 – Midt-Norge 

 

RU-leder Lars Morten Rosmo la vekt på følgende: 

• Preget av det som har skjedd i verden i det siste. Kraftig kostnadsvekst – noe på retur nå. 

• Vi har et styre som har levert i f.t. å ta ut best mulig pris til bonde innenfor de rammene 

som har vært. 

• God aktivitet i AU og i kretsene 

• AU kommer til å fortsette med eiermøter, samt møter med kretsutvalgene 

• AU deltok på Matfestivalen i fjor – blir med også i år. 

• Framover: 

o Ny konsernstrategi 

o Organisasjonsgjennomgang 

o Eiermøter på Temas 

o Fagmøter på Teams 

o Nytt krevende år for Nortura og bønder 

o Hente gevinster av jordbruksoppgjøret 2022? 

o Få på plass verktøy for produksjonsregulering? 

o Eierne har stor tillit til styreleder og styret 

o Fortsatt krig i Ukraina 

 

3 Årsmelding og regnskap 2022 for Nortura SA  

 

Konsernstyremedlem Bente Borgen ga en orientering rundt regnskapet for 2022. 

 

Hun orienterte også om den pågående prosessen med ny strategiplan (2024-2027) i Nortura. 

 

Spørsmål/kommentarer:  

• Styret sier at det kan bli tatt «alvorlige grep» mht. strategi framover. Går det an å si noe 

mere rundt det? 

 

4 Oppsummering kretsmøter 

 

Org leder, Magne Trondmo, ga en kort oppsummering etter kretsmøterunden.  

• En god del bedre oppmøte totalt sett i region Midt-Norge enn i fjor. Oppmøtet var ca på 

samme nivå som i 2020, som var sist vi hadde fysiske kretsmøter i en «normalsituasjon. 

• Jevnt over gode møter med godt engasjement og gode diskusjoner. 

 

5 Eierstruktur/organisasjonsprosess 

 

Kretsleder i krets Steinkjer og medlem av organisasjonsutvalget, Jon Inge Bragstad, innledet, 

supplert av styremedlem og leder av organisasjonsutvalget, Jan Erik Fløtre. 

 

Innspill:  

• Det er ikke bare størrelsen på kretsen som gjør det vanskelig å få folk til å sitte i 

kretsutvalg. Folk tror de har så dårlig tid, og vil rett og slett ikke si ja. 

• Bør se på hvor mye vi har til rådighet mht. økonomi på medlemsdemokratiet – og så 

tilpasse ut fra det 

• Ikke ønskelig med store endringer i kretsstruktur – viktig med nærhet 

• Kan man redusere noe på regionleddet – og skape en mere direktekontakt fra krets og inn 

mot styret? 

• Har utvalget sett noe de finner tiltalende hos andre samvirkeorganisasjoner? 

• Det viktigste er at vi får aktive tillitsvalgte. Bør være aktuelt med sammenslåing av en del 

kretser 

• Tine har Teamsmøter med lokallagsledere i etterkant av hvert styremøte. Det fungerer bra 
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• Hvilke oppgaver ønsker vi at kretsutvalget skal løse? Hva skal RU-nivået løse av 

oppgaver? 

• Viktig med arenaer for å bygge nye tillitsvalgte – herunder nye styreledere 

• Hva koster medlemsdemokratiet i Nortura? 

• Kan vi ikke ha en representant fra hver krets som sitter i ett regionalt styre. Slik trenger vi 

bare å finne en person per krets og ikke 3-4-5 stk. Kretsmøtene kan gjennomføres som 

før, men kretsstyrene slankes drastisk.  

• Kunne man slått sammen en del kretser – og valgt utsendinger direkte til årsmøtet derfra 

(måtte da fått til en form for vekting i f.t. dyreslag). På den måten fått slanket 

regionleddet en del. Og i dette også ha litt færre kretstillitsvalgte 

• Det er viktig at kretsene ikke blir for store rent geografisk. Selv med dagens struktur er 

det mange som har lang reisevei til et kretsmøte f.eks.  

• Dagmøter/kveldsmøter er også en viktig avveining.  

• Kan det å kombinere fysiske møter (krets) med Teams, slik at flere kan følge møtene 

digitalt, være en vei å gå? 

• Kan man se for seg å samle folk fysisk på 2 ulike steder – og koble gruppene sammen via 

Teams? 

• Dersom man tillegger tillitsvalgte oppgaver så må det legges til grunn ordentlige 

godtgjørelser. Det er mye dugnadsarbeid i dag 

• Tror ikke kretstillitsvalgte tenker kroner og øre når det gjelder slike verv. Gjør gladelig 

dugnadsinnsats for å bidra til at demokratiet til Nortura skal fungere best mulig. 

• Kan man gå ned på antall medlemmer i kretsutvalgene? 

• Må ikke utelukkende gå på volum/tonnasje – må hensynta geografi 

• Det må være en form for vekting på volum – ikke bare geografi.  

• Antall eiere bør være viktigere enn volum. Hva den enkelte produserer i mengde bør være 

underordnet 

• Konkret forslag: 

o Ikke endre på kretsgrensene (ikke større kretser) 

o 1 leder m/vara pr krets 

o 2-4 (f.eks) kretser samarbeider som "kretsutvalg" sammen med en fra AU 

o Regional valgkomite både for region og krets 

• Virker som det er stor enighet om at vi må beholde kretsene. Kunne vi beholdt kretsene, 

men samtidig ha hatt større kretsmøter/eiermøter i den enkelte region (f. eks Innherred). 

Med møte på dagtid – og sosialt på kvelden og frivillig overnatting? 

• Det å sitte i styrer i datterselskaper er veldig gode læringsarenaer 

• Volum har ingen innvirkning på «den enkeltes stemme» i Tine og FKA. Mener det bør 

være slik også i Nortura 

 

6 Eierinitiativet 

 

Nestleder i AU, Tilde Sæther, fortalte om Eierinitiativet – og prosessen som har pågått siden RU-

møtet i fjor høst. 

 

• 12 kretser har hatt egne møter med Eierinitiativet som tema – og 10 av de har kommet 

med forslag til tiltak 

• AU har involvert innovasjonsavdelingen i Nortura i gjennomgangen av de innkomne 

forslagene, men det er AU som har kåret vinneren. 

 

• Vinneren av Eierinitiativet er: Krets 32 Sentrale Namdal 

 

• Vinnerforslaget går i korte trekk ut på følgende: 

o Etablere en franchiseløsning hvor gårdbrukere kan søke om å etablere seg i et 

selskap. Nettside og design er etablert, gårdbrukeren investerer og har ansvar 
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for daglig drift. Kan være en tilleggsnæring for gårdbrukere og gi tilbud på våre 

produkter med lokal tilpassing. Målsetningen er både å få økt salg, 

tilleggsnæring for gårdbrukere og en god markedsføring av hva som er bondens 

produkter. Det bør være mulig å omsette lokalmat, egne varer gjennom samme 

ordning. Det bør være stor frihet innen drift, til å kunne stille på matfestivaler 

osv. Dette vil engasjere gårdbrukere, og føre til mer nærhet mellom bønder og 

eget selskap.  Nortura må stå for design, utforming, nettside, gode leasingavtaler, 

gode avtaler på «innkjøp» av produkter. 

 

• AU vil løfte forslaget videre inn til administrasjonen 

 

• Premien til vinnerkretsen er at Nortura Proff vil tilberede og servere et bedre måltid i 

forbindelse med et eiermøte høsten 2023. 

 

• I og med at dette var en pilot i Midt-Norge, vil AU lage en kort rapport om opplegget. Så 

vil det vise seg om dette blir prøvde ut i fullt format til høsten – altså hele landet. 

 

7 Årets krets – årets tillitsvalgt 

 

Arbeidsutvalget ønsker å dele ut 2 priser – basert på hendelser/innsats det siste året: 

 

Årets kretsutvalg: Nortura Levanger 

 

Årets tillitsvalgt: Ola Joakim Ranheim 

 

RU-leder Lars Morten Rosmo ga også en honnør til lammeringslederne i Nortura. De gjør en 

veldig viktig og god jobb i samhandlingen med Nortura. Dette har stor betydning både for bonden 

og for Nortura. 

 

8 Åpen post 

 

• Økologisk – salg av grasfora kalv. Får bedre betalt å levere det som Angus enn å levere 

som økologisk. Synes dette gir litt feil signaliser i f.t. det å drive bærekraftig 

• Ang. endret regelverk mht. konsesjonsgrenser på gis («engangspurker») fra 01.01.2025. 

Det vil medføre underskudd av smågris. På Levanger har man, i samarbeid med Norsvin, 

tatt initiativ til et mulighetskurs – for å prøve å bidra til mere produksjon av smågris. 

Oppfordrer andre kretser til å gjøre det samme. Vil ha stor betydning for slakteriet på 

Steinkjer 

o AU er også engasjert i dette. Har hovedfokus på dette med å sikre volum inn mot 

slakteriet på Steinkjer – ikke bare i f.t. nytt regelverk – men også på lang sikt. 

o Ønsker derfor å få til en kartlegging av hva svinebøndene tenker rundt dette. 

• Hadde det vært en ide å kjøre en slik undersøkelse på alle dyreslag? Har en mistanke om 

at antallet mordyr på sau er på tur nedover. 

• Har Nortura sett på muligheten til å etablere en purkering i Trøndelag?  

• Ku/kalv-tillegget. Det er foretatt endringer der. Har spilt inn ved et par anledninger et 

ønske om å få dette tilbake slik det var. Men har ikke hørt noe. 

• Mht. dyrevelferdsstafett og det å vise fram gode tiltak ute hos bonden. Tør vi å utfordre 

fabrikksjefene på Steinkjer /Malvik også? Det er viktig at vi tør vise fram den delen av 

Nortura også. 

• Inntransport – semi inn til Rudshøgda fra Møre. Er dette noe vi må regne med også 

framover? 

o Skyldes økt småfeslakting akkurat nå – og behov for mer ferskt kjøtt til 

McDonalds. Kan nok skje fra tid til annen også framover. 
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o Dette har vært praktisert også tidligere – og handler om å utnytte anleggene våre 

på best mulig måte. 

• Har etterlyst tall for innsparinger på inntransport regionalt, men har ikke fått svar på det. 

Ble sagt at Midt-Norge skulle spare inn 10 mill kr 

 

9 Valg 

 

Leder i valgkomitéen, Erik Gissinger, presenterte valgkomiteens innstilling. 

 

Leder i arbeidsutvalget (AU):  

Forslag fra valgkomitéen: Lars Morten Rosmo, Skaun, gjenvalg for 1 år. 

 

Lars Morten Rosmo ble valgt for 1 år med 58 stemmer. 6 stemmer var blanke 

 

Nestleder i AU:  

Forslag fra valgkomitéen: Tilde Sæther, Overhalla, gjenvalg for 1 år. 

 

Tilde Sæther ble valgt for 1 år med 60 stemmer. 4 stemmer var blank 

 

AU-medlem storfe:  

Forslag fra valgkomitéen: Geir Håvard Valstad, Levanger, gjenvalg for 2 år. 

 

Geir Håvard Valstad ble valgt for 2 år med 54 stemmer. 10 stemmer var blanke 

 

AU-medlem fjørfekjøtt:  

Forslag fra valgkomitéen: Tore Rennan, Steinkjer, gjenvalg for 2 år. 

 

Tore Rennan ble valgt for 2 år med 57 stemmer. 7 stemmer var blanke 

 

 

Øvrige arbeidsutvalgsmedlemmer var ikke på valg: 

Arbeidsutvalgsmedlem småfe: Bård Tore Berntsen, Rennebu 

Arbeidsutvalgsmedlem gris: Sverre Tyldum, Høylandet 

Arbeidsutvalgsmedlem egg: Anders Braa, Trondheim 

 

 

Vara AU-medlem storfe:  

Forslag fra valgkomitéen: Ingunn Oldervik Golmen, Aure, ny for 1 år 

 

Ingunn Oldervik Golmen ble valgt for 1 år med 61 stemmer. 3 stemmer var blanke 

 

Vara AU-medlem småfe:  

Forslag fra valgkomitéen: Berit Kristin Voll, Rennebu, ny for 1 år 

 

Berit Kristin Voll ble valgt for 1 år med 61 stemmer. 3 stemmer var blanke 

 

Vara AU-medlem gris: 

Forslag fra valgkomitéen: Ole Per Nøsen, Hustadvika, ny for 1 år  

 

Ole Per Nøsen ble valgt for 1 år med 60 stemmer. 4 stemmer var blanke  

 

Vara AU-medlem fjørfekjøtt: 

Forslag fra valgkomitéen: Per Magnus Borten Moe, Trondehim, gjenvalg for 1 år 

 

Per Magnus Borten Moe ble valgt for 1 år med 62 stemmer. 2 stemmer var blanke 
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Vara AU-medlem småfe 

Forslag fra valgkomitéen: Ivar Wang, Inderøy, gjenvalg for 1 år 

 

Ivar Wang ble valgt for 1 år med 58 stemmer. 6 stemmer var blanke 

 

Utsendinger til årsmøtet sammen med Arbeidsutvalget:  

Forslag fra valgkomitéen:  

• Berit Kristin Voll, Rennebu, ny for 2 år 

• Ingunn Oldervik Golmen, Aure, ny for 2 år 

• Ole Per Nøsen, Hustadvika, ny for 2 år 

• Per Magnus Borten Moe, Trondheim, gjenvalg for 2 år 

• Steinar Lium, Ørland, gjenvalg for 2 år 

 

Berit Kristin Vold, Ingunn Oldervik Golmen, Ole Per Nøsen, Per Magnus Borten Moe og 

Steinar Lium ble valgt under ett med 63 stemmer. 1 stemme var blank 

 

Øvrige årsmøteutsendinger var ikke på valg: 

• Nils Halvor Snekvik 

• Ivar Wang 

• Signe Lillian Nordmeland 

• Jørgen Baumfelder 

 

Varautsendinger til årsmøtet for 1 år i nummerorden: 

Forslag fra Valgkomiteen: 

1. Ole Joakim T. Ranheim, Namsos 

2. Anne-Lise H. Humstad, Åfjord 

3. Kristin Nyberg, Verdal 

4. Arnt Håkon Fløttum, Midtre Gauldal 

5. Morten Stefan Berg, Indre Fosen 

6. Jon Inge Bragstad, Steinkjer 

7. Jørgen Rønning, Indre Fosen 

8. Ragnhild Nes, Sunndal 

9. Line Toril Fjellheim, Steinkjer 

 

Ole Joakim T. Ranheim, Anne-Lise H. Humstad, Kristin Nyberg, Arnt Håkon Fløttum, 

Morten Stefan Berg, Jon Inge Bragstad, Jørgen Rønning, Ragnhild Nes og Line Toril 

Fjellheim ble valgt under ett med 64 stemmer. 

 

Medlem i valgkomitéen:  

Forslag fra valgkomitéen:  

• Jorunn Karin Kvernen, Kristiansund, for 3 år 

 

Jorunn Karin Kvernen ble valgt med 61 stemmer. 3 stemmer var blanke 

 

Øvrige medlemmer i valgkomitéen var ikke på valg: 

• Einar Botten 

• Ole Martin Hårstad 

• John Olav Halbostad 

• Erik Gissinger 

 

Leder og nestleder i valgkomitéen:  

Forslag fra valgkomitéen:  

• Leder: Erik Gissinger, Oppdal, for 1 år 

• Nestleder: Einar Botten, Heim, for 1 år 
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Erik Gissinger og Einar Botten ble valgt under ett som hhv. leder og nestleder i valgkomiteen for 

for 1 år med 64 stemmer. 

 

 

Varamedlemmer til valgkomitéen: 

Forslag fra valgkomiteen: 

1. Arnestein Røli, Høylandet, gjenvalg for 1 år 

2. Arnstein Granlund, Oppdal, gjenvalg for1 år 

3. Ann Steen Dolmseth, Åfjord, ny for1 år 

 

Arnstein Røli (1), Arnstein Granlund (2) og Ann Steen Dolmseth (3) ble valgt under ett for 1 år 

med 64 stemmer 

 

10 Orientering fra sentral valgkomité 

 

Borgny K. Grande, leder i sentral valgkomité, orientert om komitéens innstilling til årsmøtet. 

 

11 Oppsummering/evaluering 

 

Lars Morten Rosmo oppsummerte og avsluttet møtet. 

 

Kommentarer: 

• Oppfordrer møtedeltakerne i RU-møtet til å avstå fra å levere reiseregning på dette møtet. 

• Takk til en dyktig møteleder 

• Oppfordrer til å vise fram fjøs/landbruk til skoler i det enkelte området 

 

 

 

 

 

Lars Morten Rosmo   Randi Johanne Skjerve  Andreas Kammen 

(sign.)     (sign.)    (sign.)  

 


